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PROTOKÓŁ nr XLI/2013  
sesji Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytej w dniu 30 października 2013 r. w godz. 1000 – 1400  

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 
 
 
 Obradom przewodniczył Andrzej Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej. 
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w obradach uczestniczyło  
22 radnych, w związku z powyŜszym istniało wymagane quorum do podejmowania 
prawomocnych uchwał.  

Radni obecni: 
 

1. Andrzej P. Chuchnowski, 
2. Agnieszka Barszczewska, 
3. Zbigniew R. De-Mezer,  
4. Grzegorz Gorlo, 
5. Dorota A. Jabłońska,  
6. Adam Kacprzyk,  
7. Józef D. Kimera,  
8. Zdzisław Koncewicz,  
9. Janusz Krzesicki, 

10. Włodzimierz Marczewski, 
11. Stanisław Kulikowski, 
12. Adam Ołowniuk,  
13. Krzysztof Ołowniuk, 
14. Leszek Perkowski, 
15. Zdzisław Przełomiec,  
16. Agnieszka Rzatkowska, 
17. Stanisław Sieczkowski,  
18. Jadwiga M. Szczypiń, 
19. Sławomir J. Szeszko, 
20. BoŜena Topczyłko,   
21. Andrzej Turowski,  
22. Tadeusz F. Zamaro.  

 
Nieobecna radna – Anna Ruszewska. 
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
W obradach uczestniczyli: 
Zastępcy Prezydenta, Skarbnik, Sekretarz, naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu 
Miejskiego, kierownicy inspekcji, policji i straŜy, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek 
organizacyjnych, przedstawiciele radia i telewizji oraz prasy.  
Listy obecności stanowią kolejno załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
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Ad pkt . 1.  
Otwarcie obrad.  
 
Andrzej Chuchnowski otwierając XLI  obrady Rady Miejskiej powitał Zastępców 
Prezydenta – Marka Buczyńskiego i Łukasza Kurzynę, Wiesława Stelmacha – Skarbnika 
Miasta, Adama Karczewskiego − Sekretarza Miasta oraz wszystkich obecnych na sesji.  
 
 
Ad pkt . 2.  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował radnych, Ŝe na wniosek Prezydenta Miasta temat ujęty 
w planie pracy do realizacji w październiku tj. „Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
zmiany taryfy dla zbiorowego dostarczania wody i zbiorowego odprowadzania ścieków”, 
został zdjęty i będzie procedowany w listopadzie br. (pismo w tej sprawie stanowi załącznik 
nr 6 do protokołu) 

Poinformował, iŜ porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniem  
o zwołaniu sesji i zwrócił się z zapytaniem, czy radni mają uwagi lub wnioski do porządku 
obrad.  
 Radni nie zgłosili uwag i wniosków, wobec czego został przyjęty następujący 
porządek obrad:  
 
1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XL/2013 z dnia 25 września 2013 r. obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 25 września 2013 r. 

5. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych według stanu na dzień  
31 grudnia 2012 r. przez osoby zobowiązane ustawą o samorządzie gminnym. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przyjecie 
nieruchomości od osoby fizycznej.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania 
miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu w kwartale pomiędzy 
ulicami Lotniczą, Powstańców Wielkopolskich, Mariana Buczka i byłą bocznicą 
kolejową w Suwałkach. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu osiedla Powstańców Wielkopolskich i Hańcza części północnej  
w Suwałkach. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Stefana J.P.  
i Doroty P. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Magdaleny M.  
na działalność dyrektora Izby Wytrze źwień w Suwałkach. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2013 rok.  
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13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2013-2030.  

14. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

15. Wnioski i oświadczenia radnych.  

16. Zamknięcie obrad.  
 
 
Ad pkt . 3.  
Przyjęcie protokołu nr XL/2013 z dnia 25 września 2013 r. sesji Rady Miejskiej  
w Suwałkach. 
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu  
Miasta Suwałk protokół XL obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu radnym  
w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia  
do protokołu nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję Rady, na której następuje przyjęcie 
protokołu, czyli w dniu 29 października 2013 r. W wymienionym terminie do treści 
protokołów radni nie zgłosili poprawek i uzupełnień, wobec czego protokół nr XL/2013 obrad  
Rady Miejskiej w Suwałkach został przyjęty. 
 
 
Ad pkt . 4.  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady 
Miejskiej w Suwałkach od dnia 25 września 2013 r.  
Informacja… stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta Miasta 
Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 25 września 2013 r. została przyjęta.  
 
 
Ad pkt . 5.  
Informacja z analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych według stanu na dzień  
31 grudnia 2012 r. przez osoby zobowiązane ustawą o samorządzie gminnym.  
 
Adam Karczewski – Sekretarz Miasta przedstawił Informację dotyczącą oświadczeń 
majątkowych złoŜonych przez Zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Skarbnika Miasta, 
Sekretarza Miasta, osoby zarządzające i członków organów zarządzających miejskimi 
osobami prawnymi i osoby wydające decyzje administracyjne w imieniu Prezydenta Miasta 
Suwałk, a takŜe kierowników jednostek organizacyjnych gminy – Miasta Suwałki  
− załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Andrzej Chuchnowski – przedstawił Informację Przewodniczącego Rady Miejskiej  
w Suwałkach z dokonanej analizy oświadczeń majątkowych złoŜonych w 2013 r.  
przez radnych Rady Miejskiej w Suwałkach – wg stanu na dzień 31 grudnia 2012 r.  
oraz realizacji obowiązku przedłoŜenia radzie analizy oświadczeń przez podmioty  
do tego uprawnione  
− załącznik nr 9 do protokołu.  
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Ad pkt . 6.  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 
Adam Kacprzyk  w imieniu mieszkańców ulic Krośnieńskiej i Piekarskiego zapytał  
o perspektywę podłączenia wymienionych i okolicznych ulic do sieci gazowniczej. Prosił  
o skierowanie do Polskiej Spółki Gazowniczej pisemnej prośby o określenie planów  
na najbliŜsze lata w kwestii podłączeń nieruchomości do sieci gazowniczej w Suwałkach. 
 W imieniu mieszkańców ulicy Białostockiej zwrócił się z prośbą o zamontowanie 
spowalniacza w okolicy placu zabaw na tej ulicy oraz określenie na piśmie warunków jakie 
trzeba spełnić, aby próg redukujący prędkość mógł powstać. 
 Zapytał o moŜliwość utwardzenia placu na rogu ulic Konopnickiej i Waryńskiego. 
 Zadał pytanie o plany dotyczące zagospodarowania budynku po byłej elektrowni  
na ulicy Sejneńskiej.  
 Zapytał o prace nad budŜetem obywatelskim. Czy w budŜecie na przyszły rok  
będą zarezerwowane środki finansowe na inicjatywy społeczne. 
 
Zbigniew De-Mezer zwrócił się z prośbą o doświetlenie ulicy Konopnickiej, od ulicy 
Waryńskiego do remontowanego Placu Marii Konopnickiej przy wyznaczonym objeździe.  
 Zapytał o przyczynę braku oświetlenia na całej długości ulicy Grunwaldzkiej  
w dniu 29 października br. 
 Zaproponował zorganizowanie debaty społecznej na temat róŜnych metod ogrzewania 
oraz o moŜliwościach jakie będą mieli mieszkańcy naszego Miasta w kwestii ogrzewania  
w najbliŜszych latach.  
 Zwrócił uwagę na zły stan chodnika przy dworcu PKP ciągnący się w kierunku 
centrum miasta. 
 Zapytał czy istnieje podstawa prawna, aby zmobilizować właścicieli gruntów  
do kontynuacji rozpoczętej budowy nieruchomości na osiedlach domów jednorodzinnych 
oraz szeregowych. Czy moŜliwe jest podjęcie negocjacji w tym zakresie, jeśli właściciele  
nie posiadają środków finansowych warto byłoby nakłonić do sprzedaŜy działki. 
 Zwrócił uwagę na skrzyŜowanie ulicy Zastawie, Wojska Polskiego i Mereckiego, 
gdzie nie ma moŜliwości skrętu w lewo. Zaapelował, aby w przyszłych planach uwzględnić 
inne rozwiązanie powyŜszego skrzyŜowania, w celu poprawy bezpieczeństwa. 
 
Zdzisław Przełomiec zapytał, czy jest moŜliwość usprawnienia sygnalizacji świetlnej  
na skrzyŜowaniu ulicy Korczaka z ulicą Dwernickiego. Przy wyjeździe z restauracji 
McDonald’s stoi znak stop, który zobowiązuje kierowców do bezwzględnego zatrzymania 
się, następnie próbując włączyć się do ruchu na ulicy Dwernickiego kierowcy nie wiedzą  
w jakiej sytuacji drogowej się znajdą, poniewaŜ sygnalizacja świetlna znajduje się  
za pojazdem. RównieŜ znak stop nie jest ustawiony w widocznym miejscu. 
 Zapytał, czy Biblioteka Publiczna w Suwałkach posiada zasoby e-booków. Jeśli tak  
to, czy mieszkańcy Suwałk o tym wiedzą oraz czy filie Biblioteki Publicznej w Suwałkach 
równieŜ będą mogły realizować powyŜszą usługę w obszarze naszego miasta. 
 Czy prace społecznie uŜyteczne mają zastosowanie w Suwałkach? Czy miasto  
w najbliŜszej przyszłości da moŜliwość odpracowania zobowiązań względem miejskich 
jednostek organizacyjnych. 
 Jakie są szanse na budowę suwalskiego lotniska 
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Agnieszka Barszczewska zwróciła uwagę na bałagan panujący po odbywającym się  
w soboty bazarze na ulicy Bakałarzewskiej. Do godziny 16 nikt nie zajmuje się sprzątaniem 
pozostawionych śmieci. Przez ten czas wiatr rozwiewa po okolicy róŜnego typu foliowe torby 
i opakowania, co wygląda nieestetycznie. Prosi o szybsze i skuteczniejsze działania  
w tym zakresie. 
 W imieniu mieszkańców korzystających z Zalewu Arkadia w Suwałkach zwróciła się 
z prośbą o zwiększenie patroli słuŜb mundurowych w tym miejscu w celu zwiększenia 
bezpieczeństwa. 
 Zgłosiła propozycję, aby podczas remontu ulicy Noniewicza w godzinach szczytu 
ruchem kierowali policjanci, co usprawniłoby ruch pojazdów. Naświetliła problem braku 
synchronizacji świateł na nowo oddanym skrzyŜowaniu ulic Kościuszki i Wigierskiej. 
 Zapytała, co mieszkańcy powinni zrobić z takimi odpadami komunalnymi jak popiół  
i styropian. 
 
Dorota Jabłońska w imieniu mieszkańców zakwalifikowanych do programu „Suwalska 
Rodzina PLUS” postulowała o zniŜki nie tylko na tańsze imprezy organizowane w Suwalskim 
Ośrodku Kultury w Suwałkach, ale równieŜ na te, na które bilety są znacznie droŜsze. 
 W imieniu rodziców dzieci w wieku Ŝłobkowym wystąpiła z prośba o utworzenie 
dodatkowej grupy Ŝłobkowej w centrum miasta, np. w Przedszkolu nr 4 na ulicy 
Skłodowskiej w Suwałkach. 
 Zaproponowała, aby poprawić działalność Centrum Międzynarodowej Informacji 
Kulturalno-Turystycznej w Suwałkach. Poinformowała, Ŝe turyści narzekali na godziny 
otwarcia placówki oraz brak gadŜetów reklamowych Suwałk, które chętnie chcieliby nabyć. 
 Zadała pytanie, co naleŜy zrobić, aby powstał pas startowy suwalskiego lotniska,  
ile będzie kosztowała powyŜsza inwestycja oraz jaki jest realny termin realizacji 
przedsięwzięcia. 
 Zapytała o szanse przetrwania i rozwoju suwalskiej jednostki wojskowej. 
 Poinformowała, Ŝe do połowy października w mieszkaniach bloku przynaleŜnego  
do przedsiębiorstwa Animex nie zostało włączone ogrzewanie. Zwróciła się z prośbą  
o przyjrzenie się tej sytuacji. 
 
BoŜena Topczyłko zapytała, czy w Suwałkach moŜna zlecić realizację programów 
profilaktyki narkotykowej innym niŜ szkoła placówkom. 
 
Andrzej Turowski  zapytał o szanse powstania boiska sportowego przy Szkole Podstawowej 
nr 6 w Suwałkach. ZłoŜył pismo w tej sprawie podpisane przez radnych Rady Miejskiej  
w Suwałkach. 
 
Dorota Jabłońska zaproponowała stanowisko, aby Rada Miejska zobowiązała się do budowy 
boiska sportowego przy Zespole Szkół nr 2 w Suwałkach z budŜetu miejskiego  
na przyszły rok. Natomiast boisko sportowe przy Szkole Podstawowej nr 6 w Suwałkach 
mogłoby powstać z budŜetu na 2015 rok. 
 
Józef Kimera zapytał, w jaki sposób moŜna wesprzeć rozwój Targowisk Miejskiej  
na ulicy Sejneńskiej. Zaproponował obniŜenie czynszu oraz zniesienie opłaty za parking  
w pierwszym kwartale 2014 roku, poniewaŜ jest to bardzo trudny okres dla handlowców.  
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Prosił o zwrócenie uwagi w czasie zbliŜających się Świąt Zmarłych na organizację 
ruchu w miejscach, gdzie odbywają się prace remontowe na drogach. 

Zasygnalizował równieŜ brak oświetlenia oraz nierówności remontowanych 
chodników. Podkreślił, Ŝe stwarza to zagroŜenie dla poruszających się w tym rejonie 
mieszkańców. W jakim terminie zakończy się remont chodników oraz zostanie zainstalowane 
oświetlenie? 

Czy w perspektywie finansowej na lata 2014-2020 znajdą się programy wspierające 
wymianę kotłów na źródła bardziej ekologiczne? Wpłynęłoby to na poprawę czystości 
powietrza, zwłaszcza na osiedlach domów jednorodzinnych. 

 
Grzegorz Gorlo zapytał, czym poparta była decyzja o udzieleniu nagród Prezydenta Miasta 
dla dyrektorów suwalskich szkół, a konkretnie dyrektorowi I Liceum Ogólnokształcącego 
Andrzejowi Kaszkielowi oraz dyrektorowi Zespołu Szkół nr 6 Joannie Woronko. Wyraził 
zaniepokojenie w związku z obecną sytuacją w I Liceum Ogólnokształcącym  
w Suwałkach. Jakie działania miasto moŜe podjąć, aby zapobiec degradacji oświatowej  
w tej placówce. 
 
Agnieszka Rzatkowska podkreśliła, Ŝe kończy się bieŜąca perspektywa finansowania  
w związku z tym zwróciła się z prośbą o podsumowanie i ocenę uruchomionych  
i zrealizowanych projektów pod kątem  rozwoju przedsiębiorczości oraz aktywizacji rynku 
pracy. Prosiła o wskazanie priorytetów w nowej perspektywie finansowania  
na lata 2014-2020 z Unii Europejskiej w zakresie rozwoju przedsiębiorczości. 
 
Sławomir Szeszko w związku z budową nowych ścieŜek rowerowych w okolicach Suwałk, 
zapytał o moŜliwość utworzenia wypoŜyczalni rowerów prowadzonej przez Wojewódzki 
Ośrodek Sportu i Rekreacji w Szelmencie oraz utworzenie punktów wypoŜyczalni i zdawania 
rowerów w większych miejscowościach typu Augustów, Stary Folwark czy Suwałki.  
 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe na zgłoszone interpelacje i zapytania odpowiedzi 
udzieli Prezydent Miasta przy realizacji 23 punktu porządku obrad lub pisemnie w terminie 
14 dni.  
 
 
Ad pkt . 7.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na przejęcie nieruchomości 
od osoby fizycznej. 
 
Łukasz Kurzyna odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 10 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
– załącznik nr 11 do protokołu. 

Wniosków nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLI/443/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 30 października 2013 r. 

w sprawie wyraŜenia zgody na przejęcie nieruchomości od osoby fizycznej 
– stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 8.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego 
planu zagospodarowania przestrzennego terenu w kwartale pomiędzy ulicami Lotniczą, 
Powstańców Wielkopolskich, Mariana Buczka i byłą bocznicą kolejową w Suwałkach. 
 
Łukasz Kurzyna odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
– załącznik nr 14 do protokołu. 

Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLI/444/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 30 października 2013 r. 

w sprawie przystąpienia do opracowania miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego terenu w kwartale pomiędzy ulicami Lotniczą, Powstańców 
Wielkopolskich, Mariana Buczka i byłą bocznicą kolejową w Suwałkach 
– stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 9.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego rejonu osiedla Powstańców Wielkopolskich i Hańcza części północnej  
w Suwałkach. 
 
Łukasz Kurzyna odczytał wniosek o podjęcie uchwały 
– załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 
– załącznik nr 17 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 18 do protokołu. 



8 
 

Zbigniew De-Mezer - powyŜszy miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego 
obejmuje teren za kościołem pw. Piotra i Pawła. Mieszkańcy Suwałk budowali swoje domy 
na ulicy Batalionów Chłopskich na podstawie decyzji Miejskiego Konserwatora Zabytków. 
Według miejskiego planu zagospodarowania przestrzennego teren na którym postawiono 
nowe domy mieszkalne jest obszarem historycznego zespołu budowlanego oraz strefą 
ochrony sanitarnej od cmentarza. Według radnego teren ten powinien zostać zakwalifikowany 
jako „otoczenie”. Podkreślił, Ŝe jest to duŜa uciąŜliwość dla mieszkańców poniewaŜ, kaŜdą 
modyfikację wykonywaną w nieruchomości muszą uzgadniać z Konserwatorem Zabytków. 
Zaapelował, aby w przyszłości w takich sytuacjach wyłączać tereny nowo powstałych domów 
z zasobów Miejskiego Konserwatora Zabytków. 
 

Justyna Wołągiewicz poinformowała, Ŝe podczas opracowywania planów zagospodarowania 
przestrzennego uwzględnia się wymagania ochrony dziedzica kulturowego, zabytków  
oraz dóbr kultury współczesnej. Granice terenu, o którym mówił radny Zbigniew De-Mezer, 
wyznaczające strefę ochrony historycznego zespołu budowlanego zostały wytyczone  
w projekcie planu zagospodarowania według ścisłych zaleceń konserwatorskich. Miejski 
Konserwator Zabytków wnioskował o ujęcie w przedstawionym miejscowym planie 
zagospodarowania przestrzennego terenu ujętego w karcie ewidencyjnej jako obszar 
chroniony, który obejmuje budynki współczesne, puste działki oraz budynki zabytkowe. 
Podczas sporządzania dokumentów planistycznych uwzględniono wszystkie wytyczne. 
Nadmieniła, Ŝe jedynie Podlaski Wojewódzki Konserwator Zabytków jest władny dokonać 
zmiany granic strefy ochrony historycznego zespołu budowlanego.  
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLI/445/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 30 października 2013 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego rejonu osiedla 
Powstańców Wielkopolskich i Hańcza części północnej w Suwałkach 
– stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 10.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Stefana J. P.  
i Doroty P. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 
 
Zbigniew De-Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej 
– załącznik nr 20 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
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Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XLI/446/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 30 października 2013 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Stefana J. P. i Doroty P. na działalność Prezydenta 
Miasta Suwałk 
– stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 11.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Magdaleny M.  
na działalność dyrektora Izby Wytrze źwień w Suwałkach. 
 
Zbigniew De-Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej 
– załącznik nr 22 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLI/447/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 30 października 2013 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Magdaleny M. na działalność dyrektora Izby 
Wytrzeźwień w Suwałkach 
– stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 12.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2013 r. 
 
Wiesław Stelmach odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz z autopoprawkami 
– załącznik nr 24 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 25 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  
 
Jednogłośnie została podjęta:  

UCHWAŁA nr XLI/448/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 30 października 2013 r. 

w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2013 rok 
– stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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Ad pkt . 13.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 
Miasta Suwałki na lata 2013-2030. 
 
Wiesław Stelmach odczytał wniosek o podjęcie uchwały z autopoprawkami 
– załącznik nr 27 do protokołu. 
 
Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo-BudŜetowej  
– załącznik nr 28 do protokołu. 
 
Wniosków nie zgłoszono. 
 
Głosowanie nad podjęciem uchwały:  
− za podjęciem uchwały głosowało – 21 radnych,  
− przeciw      – 0,  
− wstrzymało się    – 0.  

 

Jednogłośnie została podjęta:  
UCHWAŁA nr XLI/449/2013 
Rady Miejskiej w Suwałkach 
z dnia 30 października 2013 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2013-2030 
– stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 
 
 
Ad pkt . 14.  
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
 

Marek Buczyński udzielił odpowiedzi: 
 
Adamowi Kacprzykowi - Budynek po byłej elektrowni na ulicy Sejneńskiej jest obiektem 
zabytkowym wpisanym do rejestru zabytków. PowyŜsza nieruchomość jest własnością 
prywatną. Miejski Konserwator Zabytków trzyma pieczę nad stanem budynku, w tym roku 
wydał zaświadczenie poświadczające, Ŝe obiekt nie ulega degradacji. Prezydent Miasta 
prowadzi rozmowy zachęcające właściciela do zagospodarowania nieruchomości.  
 
Dorocie Jabłońskiej - Nie wszystkie imprezy odbywające się w budynku Suwalskiego 
Ośrodka Kultury są przez tę placówkę organizowane. Niejednokrotnie prywatne firmy 
organizujące róŜnego typu spektakle jedynie wynajmują sale w Suwalskim Ośrodku Kultury. 
Ulga przysługuje na występy organizowane przez miejskie instytucje. 
 Dodatkowa grupa Ŝłobkowa zostanie zorganizowana przez podmiot prywatny na ulicy 
Zastawie 38. Powstanie tam grupa 30 osobowa dla dzieci do lat 3. Stworzenie grupy 
Ŝłobkowej w Przedszkolu nr 4 w Suwałkach jest niemoŜliwe, poniewaŜ nie ma moŜliwości 
prawnych łączenia grup Ŝłobkowych z przedszkolnymi. 
 GadŜety promocyjne moŜna nabyć w budynku Centrum Informacji Turystycznej  
w Suwałkach na ul. Hamerszmita 16. SprzedaŜ przedmiotów reklamowych w Centrum 
prowadzi Suwalska Izba Rolniczo Turystyczna. Miasto Suwałki nie moŜe zająć się sprzedaŜą 
z przyczyn formalno prawnych. Zapewnił, Ŝe dokładane są wszelkie starania, aby dostępnych 
było jak najwięcej materiałów promujących Miasto Suwałki. 
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 W kwestii przyszłości jednostki wojskowej w Suwałkach poinformował, Ŝe są dobre 
rokowania na jej utrzymanie.  
  
Grzegorzowi Gorlo - Andrzej Kaszkiel oraz Joanna Woronko nie rozpoczynają pracy  
w suwalskich placówkach oświatowych jako dyrektorzy. Są to osoby, które posiadają 
wieloletnie doświadczenie. Przyznanie nagrody Andrzejowi Kaszkielowi uzasadniono  
m.in. wysokimi wynikami z egzaminu maturalnego, a takŜe najwyŜszą liczbą uczniów 
spośród suwalskich szkół ponadgimnazjalnych, którzy otrzymali stypendia za dobre wyniki  
w nauce. Po zmianie dyrektora charakter i funkcjonowanie szkoły uległy zmianie. Podkreślił, 
Ŝe nie ma Ŝadnych sygnałów złego funkcjonowania I Liceum Ogólnokształcącego  
w Suwałkach. Wręcz przeciwnie uczniowie uzyskują lepsze wyniki w sporcie. Dodał, Ŝe nie 
dzieje się to kosztem edukacji. Przyznanie nagrody Joannie Woronko motywowano  
m.in. wprowadzeniem nowatorskich rozwiązań w kierowaniu szkołą, pozyskiwanie środków 
unijnych oraz realizacją projektów, podejmowanie działań ukierunkowanych na poprawę 
działalności kształcenia oraz dobrze przeprowadzony nabór do szkoły.  
 
Alicja Andrulewicz naczelnik Wydziału KOZ udzieliła  odpowiedzi: 
Zdzisławowi Przełomcowi - Biblioteka posiada dział zbiorów specjalnych, gdzie znajduje się 
zbiór audiobooków. Niestety  biblioteka nie jest jeszcze wyposaŜona w e-booki. 
Poinformowała, Ŝe jest duŜa szansa na pozyskanie środków finansowych w nowej 
perspektywie finansowej na lata 2014-2020, które zostaną przeznaczone na zakup e-booków 
oraz cyfryzację pozostałych zbiorów Biblioteki Publicznej w Suwałkach oraz bibliotek  
w całym powiecie suwalskim.  
 
Waldemar Borysewicz dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji udzielił odpowiedzi: 
Agnieszce Barszczewskiej - poinformował, Ŝe słuŜby mundurowe bardzo często patrolują 
teren Zalewu Arkadia. Wyraził zadowolenie ze współpracy ze słuŜbami mundurowymi, kaŜda 
zaistniała sytuacja jest załatwiana na bieŜąco. Dodatkowo zlikwidowano miejsca gdzie  
w przeszłości spotykano się w celu spoŜycia alkoholu. W opinii dyrektora Ośrodka Sportu  
i Rekreacji w Suwałkach na terenie Zalewu Arkadia jest bezpiecznie. 

 
Honorata Rudnik naczelnik Wydziału S udzieliła odpowiedzi 
BoŜenie Topczyłko - poinformowała zebranych o prowadzonych działaniach 
profilaktycznych w zakresie przeciwdziałania uzaleŜnieniom, głównie narkomanii. Zwróciła 
uwagę, Ŝe Miasto zleca do realizacji programy profilaktyczne innym podmiotom. Wymieniła: 
Poradnię Leczenia i Terapii UzaleŜnień od Substancji Psychoaktywnych, która prowadzi 
szeroką terapię profilaktyczną, Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną, która realizuje znane  
juŜ programy 7 Kroków i NOE. Programy profilaktyki uzaleŜnień realizują równieŜ 
organizacje pozarządowe. Prowadzą m.in. grupy wsparcia, punkty konsultacyjno-
informacyjne dla rodziców oraz happeningi.  
 
Łukasz Kurzyna zastępca prezydenta udzielił odpowiedzi: 
Adamowi Kacprzykowi - w sprawie gazyfikacji – z informacji jakie Miasto posiada wynika, 
Ŝe Polska Spółka Gazownicza realizuje pierwszy etap gazyfikacji Suwałk. Realizuje tzw. sieć 
magistralną, bez podłączeń. Spółka otrzymała dofinansowanie ze środków unijnych,  
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a proces będzie trwał 2 lata. Na tym etapie nie moŜna stwierdzić, Ŝe inwestycja realizowana 
będzie na osiedlach domów jednorodzinnych, w tym na ulicy Krośnieńskiej i Piekarskiego. 

W kwestii spowalniacza na ul. Białostockiej poinformował, Ŝe lokalizacja „garbu 
ulicznego” wymaga konsultacji z mieszkańcami danej ulicy, a szczególnie tych 
mieszkających w bliskim jego sąsiedztwie. Po poczynionych uzgodnieniach i zgodzie 
mieszkańców Zarząd Dróg i Zieleni w Suwałkach będzie realizował inwestycje.  

Utwardzenie terenu na rogu ulic Konopnickiej i Waryńskiego nie będzie moŜliwe  
z uwagi na przeznaczenie tego terenu na zabudowę mieszkalno - usługową. Ponadto działania 
podejmowane przez Miasto są jedynie doraźne z uwagi, Ŝe jest to w części teren prywatny. 
 
Zbigniewowi De-Mezerowi i Józefowi Kimerze - brak oświetlenia na ulicy Konopnickiej 
wynika z trwających prac związanych z wymianą oświetlenia. Poczynione zostaną działania, 
aby wykonano prace bez zbędnej zwłoki.  
 
Zbigniewowi De-Mezerowi - debata w zakresie wyboru sposobu ogrzewania mieszkań  
w przyszłości w Suwałkach jest na dzień dzisiejszy trudna do przeprowadzenia z uwagi  
na małą wiedzę w zakresie - jakie źródła byłyby dla mieszkańców najbardziej ekonomiczne  
i spełniające wymogi ekologiczne. 

Wymiana chodnika wiodącego od dworca PKP będzie realizowana w przyszłym roku 
wówczas realizowane będą na tym odcinku prace związane z budową kanału deszczowego. 

W kwestii niepełnej zabudowy szeregowej – poinformował, Ŝe ingerowanie Miasta  
w prawo własności byłoby niezgodne z prawem konstytucyjnym. Dlatego Prezydent  
i jego słuŜby mogą jedynie zwracać się z prośbą do właścicieli działek,  
o ich zagospodarowanie lub sprzedanie. 

Problem komunikacyjny w obrębie skrzyŜowania ulicy Wojska Polskiego, Zastawie  
i Mereckiego moŜe zniknąć, bądź zmniejszyć się po oddaniu do uŜytku i udroŜnieniu ulic  
m.in. 24 Sierpnia, Zarzecze oraz przejazd przez most będących w remoncie. JeŜeli to nie 
przyniesie efektu trzeba będzie pomyśleć o innym rozwiązaniu, być moŜe budowie 
sygnalizacji świetlnej. 
 
Zdzisławowi Przełomcowi - przedstawił jak wygląda odpracowywanie przez mieszkańców 
zaległości powstałych na skutek nie płacenia czynszu. OtóŜ funkcjonujący od ubiegłego roku 
program umoŜliwiający odpracowywanie zaległości czynszowych w zasobach Zarządu 
Budynków Mieszkalnych w Suwałkach nie przynosi oczekiwanych rezultatów, generalnie 
chętnych do pracy nie ma. Ze statystyk wynika, Ŝe 16 osób wyraziło chęć odpracowania 
zadłuŜeń z tego trzy pracowały. Pozostałe osoby nie zgłosiły się do pracy. 
 
Zdzisławowi Przełomcowi i Dorocie Jabłońskiej – w kwestii budowy lotniska w Suwałkach 
poinformował, Ŝe  byłoby ono uzupełnieniem do planowanych tras Rail Baltici i Via Baltici. 
Lotnisko stanowiłoby element gospodarki biznesowej, umoŜliwiający kontakt lotniczy  
na niewielką skalę. Dokumentację środowiskową na budowę takiego lotniska Miasto posiada. 
Byłaby to inwestycja uŜytku wyłącznego z pozwoleniem na ruch lotniczy awionetek  
i czarterów do 40 pasaŜerów. Inne w naszej okolicy nie ma racji bytu. Do realizacji 
przedsięwzięcia potrzebne są: własność gruntów, o które miasto zabiega i jest juŜ  
w posiadaniu ok. 50 % gruntów oraz środki finansowe w wysokości 25 mln złotych. Środki 
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wystarczyłyby na budowę pasa startowego o długości 1320 m i zaplecza tj. m.in. świateł, płyt 
dodatkowych i ośrodka paliwowego. Inwestycja jest moŜliwa do realizacji około roku 2015. 
 
Agnieszce Barszczewskiej - w sprawie wsparcia kierowców przez policję kierującą ruchem, 
w rejonach ulic: 24 Sierpnia, Wigierskiej, Kościuszki, głównie w godzinach szczytu, 
poinformował, Ŝe kierowanie ruchem niewiele poprawi obecną sytuację z uwagi na trwające 
remonty. Organizacja ruchu jest optymalna do panujących warunków. Oddanie do uŜytku 
całej inwestycji znacząco poprawi płynność ruchu w tej części miasta, dojdzie teŜ do pełnej 
synchronizacji sygnalizacji świetlnej w okolicach budowanej ulicy 24 Sierpnia. Sytuację,  
w kierunku zmniejszenia panujących utrudnień, przeanalizują jeszcze raz pracownicy Zarządu 
Dróg i Zieleni w Suwałkach.  

W kwestii pytania związanego z odpadem w postaci popiołu wyjaśnił, Ŝe jest to odpad 
gospodarczy i naleŜy segregować go jako zmieszany. Styropian jako odpad w gospodarstwie 
domowym wyrzucamy równieŜ do odpadów zmieszanych, bądź wywozimy do punktu zbiórki 
selektywnej. Nie dotyczy to jednak styropianu stanowiącego odpad budowlany. Firma 
budowlana prowadząca termomodernizację budynków musi mieć podpisaną umowę z firmą 
specjalistyczną na odbiór odpadów przemysłowych. 

 
Andrzejowi Turowskiemu  – miasto zleciło przygotowanie dokumentacji technicznej,  
która najprawdopodobniej do końca listopada br. będzie ukończona. W związku  
z tym realizacja boiska przy Szkole Podstawowej nr 6 w Suwałkach z przyszłorocznego 
budŜetu jest realna. Natomiast w nieodległej przeszłości radni Rady Miejskie w Suwałkach 
złoŜyli pismo do Prezydenta Miasta o ujęcie realizacji budowy boiska przy Zespole Szkół  
nr 2 w budŜecie na 2014 rok. Jeszcze nie wiadomo jak budŜet inwestycyjny będzie wyglądał 
w przyszłym roku. Być moŜe trzeba będzie wybrać jedną z powyŜszych inwestycji. 
 
Józefowi Kimerze - poinformował, Ŝe organizacja ruchu podczas Święta Zmarłych jest juŜ 
opracowana przez pracowników Zarządu Dróg i Zieleni w Suwałkach. 
 W nowej perspektywie finansowej nie ma zapisów na temat programów wspierania 
wymiany kotłów na opał bardziej ekologiczny. Ewentualny program realizowany  
w Suwałkach musiałby być wsparty w 100% z budŜetu miejskiego. Jeśli moŜliwość 
dofinansowania z Unii Europejskiej się pojawi na pewno podjęte zostaną rozmowy  
na ten temat. 
 
Agnieszce Rzatkowskiej - nadmienił, Ŝe mieszkańcy Suwałk wykazują się stosunkowo niską 
przedsiębiorczością. W przyszłej perspektywie finansowej będzie połoŜony nacisk  
na wspieranie przedsiębiorczości w początkowej fazie rozwoju. Wyraził nadzieję  
na uzyskanie środków finansowych na realizację powyŜszego programu operacyjnego. Dzięki 
temu Park Naukowo-Technologiczny w Suwałkach uzyska narzędzia pomocy 
przedsiębiorców w postaci kapitału do wspierania małych firm rozpoczynających działalność. 
Środki finansowe będą moŜliwe do uzyskania z Programu Operacyjnego Rozwój Polski 
Wschodniej. Obecna perspektywa finansowa była skierowana na budowę infrastruktury  
w Suwałkach. Podkreślił, Ŝe trudno będzie jednoznacznie określić jaki efekty wniosły 
inwestycje w rozwój przedsiębiorczości oraz w sferę zatrudnienia. 
 



14 
 

Sławomirowi Szeszko −−−− rozmowy na temat stworzenia sieci ścieŜek rowerowych 
przeprowadzono w Urzędzie Miejskim w Suwałkach. Zostaną podjęte działania zachęcające 
do współpracy nad tym projektem wójtów gmin sąsiednich. Bez wsparcia okolicznych gmin 
niestety miasto nie będzie w stanie zrealizować powyŜszego przedsięwzięcia.  
 
Wiesław Stelmach Skarbnik Miasta udzielił odpowiedzi: 
Adamowi Kacprzykowi – prace nad projektem budŜetu obywatelskiego są w toku. 
Natomiast Lokalne Inicjatywy Inwestycyjne jest to program sprawdzony, który dobrze się 
rozwija i będzie kontynuowany w przyszłym roku. W projekcie budŜetu przewidziana  
na ten cel jest kwota 500 000 zł.  
 
Tomasz Drejer zastępca dyrektora ZDiZ udzielił odpowiedzi: 
Zbigniewowi De-Mezerowi – na ulicy Grunwaldzkiej w dniu 29 października 2013 r. 
nastąpiła awaria oświetlenia ulicznego. Podmiot wykonujący w tym obszarze prace 
remontowe montował i podłączał nowe oświetlenie na nowym odcinku ulicy 24 Sierpnia.  
Po ukończonych pracach awarie usunięto. 
 
Zdzisławowi Przełomcowi – potwierdził, iŜ włączenie się do ruchu przy McDonaldzie  
jest bardzo trudne. Trwają rozmowy z Suwalską Spółdzielnią Mieszkaniową, która planuje  
w przyszłym roku przebudowę boiska w tym rejonie, wówczas w wyniku wspólnych działań 
problem zostanie rozwiązany i wyjazd będzie poprawiony.  
 
Józefowi Kimerze − poinformował, Ŝe prace budowlane na drogach przy nekropoliach,  
na czas zbliŜających się świąt Wszystkich Świętych, zostaną wstrzymane, a udostępniona 
tymczasowa organizacja ruchu usprawni poruszanie się pojazdów. Otwarty zostanie dla ruchu 
drogowego nowy odcinek ulicy 24 Sierpnia i Zarzecze. Na ulicach: Bakałarzewskiej, 
Grunwaldzkiej, Zarzecze i Staszica będzie obowiązywała tymczasowa zmiana organizacji 
ruchu na czas Święta Zmarłych. Odcinek ulicy Reja zostanie otwarty dla ruchu drogowego. 
Od ronda na ulicy Reja do cmentarza śołnierzy Radzieckich będzie wprowadzona strefa 
ograniczenia prędkości oraz zakaz wyprzedzania. Piesi będą mogli korzystać z wyłączonej  
z ruchu ulicy Reja. 
 
Zbigniew Walendzewicz prezes Targowisk Miejskich w Suwałkach udzielił odpowiedzi: 
Agnieszce Barszczewskiej - poinformował, Ŝe zgodnie z regulaminem przyjętym  
przez Radę Miejską w Suwałkach, działalność targowa na ulicy Bakałarzewskiej odbywa  
się w soboty od godziny 600 do 1400. Brygada sprzątająca liczy jedynie 5 osób, które muszą 
zająć się powierzchnią liczącą 45000 m2. Grupa sprzątająca zaczyna pracę po zakończeniu 
bazaru o godzinie 1400. Handlowcy kończący działalność o 1400 często opuszczają targowisko 
dopiero około godziny 1600. W związku z tym pracownicy mogą dotrzeć do niektórych miejsc 
dopiero po godzinie 1600. Nie ma moŜliwości, aby uporządkować teren targowiska  
w krótszym czasie. 
 
Józefowi Kimerze - poinformował, Ŝe Zarząd Targowisk Miejskich zwrócił  
się do Prezydenta Miasta z wnioskiem o przedłuŜenie dzierŜawy na okres dłuŜszy  
niŜ 3 lata. Prezes przedstawił zestawienie danych Targowisk Miejskich z dnia  
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31 marca 2011 r. ze stanem na dzień 30 września 2013 r., z których wynika, Ŝe w kwestii 
ilości targujących, na przestrzeni tych lat, sytuacja nie uległa duŜej zmianie. I tak: umowy 
najmu - stan na 30 września 2011 r. to 37 podmiotów - tyle jest nadal, umowy dzierŜawy 
powierzchni handlowej 33 podmioty - koniec września - 31, umowa dzierŜawy gruntu -  
- 219 podmiotów - koniec września -78. Na przestrzeni 3 lat o 17% zmniejszyła się ilość 
podmiotów handlujących. Nie jest to duŜy spadek jednak stanowi przykład efektu kryzysu 
gospodarczego. Prezes zaznaczył, Ŝe obniŜenie czynszu naraziłoby spółkę na brak środków 
finansowych przeznaczanych na prace konserwacyjne i inwestycyjne. Wprowadzenie opłat  
za parking nie miało na celu wprowadzenia dodatkowego źródła dochodu spółki,  
lecz udroŜnienie parkingu Targowisk Miejskich. Nadmienił, Ŝe w ciągu trzech kwartałów br. 
85% kierowców nie musiało ponosić opłaty. Parking obecnie spełnia swoją funkcję. 
 

Jarosław Lebiediew dyrektor ZBM udzielił odpowiedzi:  
Dorocie Jabłońskiej – budynek przy ul. Wojska Polskiego 114L, jako biurowiec,  
był własnością Zakładów Drobiarskich. W wyniku przekształceń stał się budynkiem 
mieszkalnym. Obecny stan to 31 mieszkań własnościowych i 9 mieszkań naleŜących  
do zasobów Miasta. Nadal istnieje powiązanie z Zakładem Drobiarskim, obecnie Animeksem, 
poprzez dostarczanie przez zakład wody, energii elektrycznej i ciepła. Para wytwarzana  
w celach produkcyjnych wykorzystywana była równieŜ do ogrzewania mieszkań. Zakład 
ogłosił, Ŝe ten fakt nie moŜe mieć miejsca w dalszym ciągu. Problem miał rozwiązać zarządca 
budynku tj. Spółdzielnia Mieszkaniowa „Leśna”, która podjęła działania w kierunku 
wybudowania nowej kotłowni. Jednak z powodu braku płynności finansowej banki  
nie udzieliły kredytu na sumę ok.160 tys. zł. Miasto deklarowało 23 % udziału w inwestycji. 
Spółdzielnia nawiązała kontakt z inwestorem, który poczynił prace przygotowawcze  
do inwestycji jednak we wrześniu br. firma - wycofała się. W wyniku przeprowadzonych 
rozmów dyrektor zarządzający Animeksem zobowiązał się dostarczać ciepło na poziomie 
wystarczającym. Jednak z obowiązku się nie wywiązuje. W związku z powyŜszym Zarząd 
Budynków Mieszkalnych wytypował dla najemców mieszkań będących w zasobach 
miejskich mieszkania zastępcze. Wystąpił jednocześnie do Zakładu Energetycznego  
o uruchomienie w tych mieszkaniach ogrzewania elektrycznego. Mieszkania mogłyby 
spełniać rolę rotacyjnych.  
 

Adam Karczewski Sekretarz Miasta udzielił odpowiedzi: 
Zdzisławowi Przełomcowi −−−− w kwestii zatrudniania osób odpracowujących zaległości 
poinformował, Ŝe jedna osoba odpracowuje nienaleŜnie pobrany zasiłek z Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej, w porozumieniu z Powiatowym Urzędem Pracy 16 osób 
długotrwale bezrobotnych pracuje w Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej. Zawarto 
równieŜ 2 umowy na prace więźniów w Domu Pomocy Społecznej „Kalina” i w Zarządzie 
Dróg i Zieleni. Sąd Rejonowy w Suwałkach skierował do prac społecznie uŜytecznych  
w 2013 r. w:  
- Przedsiębiorstwie Energetyki Cieplnej – 168 osób, 
- Przedsiębiorstwie Gospodarki Odpadami – 40 osób,  
- Przedsiębiorstwie Wodociągów i Kanalizacji – 7 osób, 
- Przedsiębiorstwie Gospodarki Komunalnej – 9 osób,  
- Zarządzie Budynków Mieszkalnych – 30 osób,  
- Domu Pomocy Społecznej „Kalina” – 24 osób, 
- Zarządzie Dróg i Zieleni - 20 osób. 
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Andrzej Chuchnowski zwrócił uwagę na fakt, Ŝe coraz większa liczba spowalniaczy  
na suwalskich ulicach powoduje wydłuŜanie drogi kursu autobusów komunikacji miejskiej 
tym samym następuje skracanie czasu odpoczynku kierowców. To zaś ma wpływ  
na bezpieczeństwo pasaŜerów. 
 
 
Ad pkt . 15.  
Wnioski i oświadczenia radnych.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował Ŝe w okresie międzysesyjnym do Biura Rady 
Miejskiej w Suwałkach wpłynęła korespondencja pana Janusza Struzika z prośbą  
o udostępnienie dokumentacji będącej podstawą podjęcia uchwały Rady Miejskiej  
w Suwałkach z dnia 28 listopada 2012 nr XXVII/303/2012 w sprawie zatwierdzenia taryf  
dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków  
przez PWiK Spółka z o.o. w Suwałkach. Nadmienił, iŜ jest równieŜ odpowiedź na powyŜszą 
korespondencję udzieloną przez Prezydenta Miasta Suwałk.  
 
Marek Buczyński serdecznie zaprosił wszystkich zebranych do uczestnictwa  
w uroczystościach z okazji Narodowego Święta Niepodległości w dniu 11 listopada 2013 r.  
w Suwałkach. 
 
Radni nie zgłosili wniosków. 
 
 
Ad pkt . 16.  
Zamknięcie obrad.  

 
Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe najbliŜsza sesja poświęcona rozpatrzeniu tematów 
ujętych w przyjętym „Planie pracy Rady Miejskiej w Suwałkach na 2013 rok”   
i ewentualnie rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta 
przewidziana jest na dzień 27 listopada 2013 r.  

Kończąc XLI sesję Rady Miejskiej serdecznie podziękował przybyłym  
za uczestnictwo w sesji, a radnym za aktywny udział w obradach. Wybierającym się na urlop 
Ŝyczył miłego wypoczynku.  
  

Na tym protokół zakończono.  

 

Przewodniczący 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Paweł Chuchnowski 

Protokołowała: 
Dorota Plaga 
 
Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  
 


